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Pełny zapis przebiegu posiedzenia

Komisji Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki (nr 6)
29 grudnia 2015 r.
Komisja Kultury Fizycznej, Sportu i Turystyki, obradująca pod przewodnictwem 
posła Ireneusza Rasia (PO), przewodniczącego Komisji rozpatrzyła:

– wniosek o powołanie Podkomisji stałej do spraw turystyki,
– wniosek o powołanie Podkomisji stałej do spraw przygotowań Pol-
ski do organizacji dużych imprez sportowych o randze Mistrzostw Świata 
i Europy oraz zapewnienia bezpieczeństwa podczas ich trwania.

W posiedzeniu udział wziął Krzysztof Majer z sekretariatu Komisji w Biurze Komisji Sejmowych 
Kancelarii Sejmu.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Jest już godzina 10.32. 
Zgodnie z listą obecności stwierdzam kworum i otwieram posiedzenie Komisji Kul-

tury Fizycznej, Sportu i Turystyki. Dzisiejsze spotkanie ma charakter techniczny. 
Witam  wszystkich,  jesteśmy  we własnym  gronie.  Jak  państwo  wiedzą,  wzorem 

poprzedniej kadencji, wraz z prezydium wystąpiłem o to, aby powołać do pracy dwie 
stałe podkomisje. Pierwsza – do spraw przygotowań Polski do organizacji dużych imprez 
sportowych o randze mistrzostw świata i Europy oraz zapewnienia bezpieczeństwa pod-
czas ich trwania. 
To nowe znaki czasu: dopisaliśmy bezpieczeństwo i monitoring imprez odbywających 

się nie tylko u nas. Dobrze, aby służby w uzgodnieniu z innymi, z krajów partnerskich, 
przedstawiały  informacje  na podkomisji  w parlamencie  odnośnie  do bezpieczeństwa 
kibiców i zawodników. 
Druga – stała podkomisja do spraw turystyki. 
Jest zgoda prezydium Sejmu. 
Szukaliśmy rozwiązania parytetowego. Zostało ono określone na poziomie jedenastu 

członków w każdej z podkomisji, z tego sześciu posłów PiS, dwóch – Platformy Obywa-
telskiej i po jednym z klubów Kukiz’15, Nowoczesna i PSL w każdej z podkomisji. 
Kolega z PSL ma problem, bo jest tylko jeden w naszej Komisji. Powinien być w obu 

podkomisjach. Oczywiście to jest jego decyzja i on dokona wyboru.
Porządek  dzienny  jest  taki,  że w pierwszym  punkcie  jest  rozpatrzenie  wniosku 

w zakresie powołania podkomisji stałej do spraw turystyki a w drugim – rozpatrzenie 
wniosku  o powołanie  podkomisji  stałej  do spraw  przygotowań Polski  do organizacji 
dużych imprez sportowych o randze mistrzostw świata i Europy oraz zapewnienia bez-
pieczeństwa podczas ich trwania.
Panie Krzysztofie, proszę zgłosić, że ten mikrofon jest uszkodzony, dostaje jakichś 

drgań i jest pogłos, niech go naprawią. To najdłuższy mikrofon.
Jeśli nie usłyszę  innych wniosków stwierdzę, że porządek dzienny obrad Komisji 

został przyjęty. 
Nie słyszę innych wniosków.
Przystępujemy do rozpatrzenia wniosku o powołanie podkomisji stałej do spraw tury-

styki. Propozycja prezydium przewiduje, aby ta podkomisja pracowała w składzie jede-
nastoosobowym – sześciu posłów z PiS, dwóch – z PO i po jednym z pozostałych klubów. 
Czy są uwagi odnośnie do tej propozycji? 
To jest parytet, tak musi być.
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Kto jest za przyjęciem propozycji powołania podkomisji do spraw turystyki w jedena-
stoosobowym składzie? (23) 
Kto jest przeciw? (0) 
Kto wstrzymał się od głosu? (0)
Wszyscy głosujący byli za, powołaliśmy podkomisję. 
Musimy teraz ustalić jej skład osobowy. Proszę o zgłaszanie nazwisk do protokołu. 

Głos ma pan przewodniczący Falfus, w imieniu Prawa i Sprawiedliwości.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Dziękuję, panie przewodniczący. 
Prawo  i Sprawiedliwość  deleguje  sześciu  posłów  do podkomisji:  pana  Grzegorza 

Janika,  pana Adama Ołdakowskiego,  pana  Jarosława  Szlachetkę,  pana Kazimierza 
Moskala, pana Piotra Uruskiego i mnie – Jacka Falfusa.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję bardzo.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Te osoby wyraziły zgodę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Poproszę o wyrażenie zgody każdą z tych osób do protokołu, teraz pan Krzysztof przy-
gotowuje listę. 
Przyjmujemy zgłoszenia z innych klubów. 
Chciałem zgłosić pana posła Kucharskiego. Czy ktoś z moich kolegów z Platformy 

Obywatelskiej chciałby zasiąść w podkomisji do spraw turystyki? 
Zgłoszę więc swoją osobę i będę pracował w tej podkomisji z panem Kucharskim.
Z klubu Kukiz’15, bardzo proszę.

Poseł Jerzy Kozłowski (Kukiz15):
Panie przewodniczący, zgłaszam nazwisko – Jerzy Kozłowski.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Z klubu Nowoczesna?

Poseł Marek Ruciński (N):
Panie przewodniczący, zgłoszę siebie, bo jestem sam – Marek Ruciński.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Z Polskiego Stronnictwa Ludowego?

Poseł Mieczysław Kazimierz Baszko (PSL):
Zgodnie z konstytucją, można zgłosić samego siebie – Mieczysław Baszko.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję bardzo. 
Teraz odczytam listę osób zgłoszonych (proszę aby sekretariat mi ją dał).
Szanowni państwo, czy Grzegorz Janik wyraża zgodę?

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Zgadzam się.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł Ołdakowski wyraża zgodę?

Poseł Adam Ołdakowski (PiS):
Wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł Szlachetka wyraża zgodę?

Poseł Jarosław Szlachetka (PiS):
Wyrażam zgodę.
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł Moskal wyraża zgodę?

Poseł Kazimierz Moskal (PiS):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł Falfus wyraża zgodę?

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł Kucharski wyraża zgodę?

Poseł Tomasz Kucharski (PO):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Ireneusz Raś wyraża zgodę. 
Czy pan poseł Kozłowski wyraża zgodę?

Poseł Jerzy Kozłowski (Kukiz15):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan Ruciński wyraża zgodę?

Poseł Marek Ruciński (N):
Tak, wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł Uruski wyraża zgodę?

Poseł Piotr Uruski (PiS):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy pan poseł Maszko wyraża zgodę?

Poseł Mieczysław Kazimierz Baszko (PSL):
Baszko. 
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Baszko. 
Krzysiu, pisz wyraźnie…
Pan poseł Baszko wyraża zgodę a więc mamy skład jedenastoosobowy. Teraz poddamy 

to pod głosowanie.
Kto jest za ustaleniem podkomisji do spraw turystyki w tym składzie? (26) 
Ktoś jest przeciw? (0) 
Ktoś wstrzymał się od głosu? (0)
Wszyscy obecni głosowali za. Ogłaszam, że zaraz po zakończeniu Komisji, w tym rzę-

dzie, na końcu stołu, podkomisja spotka się i ukonstytuuje.
Przystępujemy do punktu drugiego – rozpatrzenia wniosku o powołanie podkomisji 

stałej do spraw przygotowań Polski do organizacji dużych imprez sportowych o randze 
mistrzostw świata i Europy oraz zapewnienia bezpieczeństwa podczas ich trwania.
Również proponujemy taki sam parytet. Czy ktoś ma inną propozycję? 
Nie. 
Przegłosujemy najpierw skład jedenastoosobowy. 
Kto jest za? (26) 
Kto jest przeciw? (0) 
Kto wstrzymał się od głosu? (0)
Podkomisja będzie miała jedenastu członków.
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W tym samym parytecie pan poseł Falfus zgłosi przedstawicieli Prawa i Sprawiedli-
wości.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
Tak jest, dziękuję, panie przewodniczący. 
Pan poseł Jacek Osuch, pan poseł Grzegorz Matusiak, pani poseł Elżbieta Duda, pan 

poseł Wojciech Kossakowski…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Proszę wolniej: Duda, Kossakowski…

Poseł Jacek Falfus (PiS):
…pan poseł Tomasz Latos oraz pan poseł Kazimierz Moskal. 
Dziękuję.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Z Platformy Obywatelskiej będą pan poseł Korol i pani poseł Niemczyk. 
Czy zanotował pan wskazania PO, panie sekretarzu? Tak?
To teraz ze strony Nowoczesnej?

Poseł Marek Ruciński (N):
Grzegorz Furgo. 
Jest nieobecny,  uczestniczy w Komisji Kultury  i Środków Przekazu, więc  trudno 

będzie uzyskać teraz jego zgodę, ale myślę, że można to odroczyć.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Proszę o telefoniczny kontakt, czy wyraża zgodę.

Poseł Marek Ruciński (N):
Niestety nie mogę się do niego dodzwonić. 
Pozostawimy wakat.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
W nawiasie dokooptujemy…

Poseł Marek Ruciński (N):
Grzegorz Furgo.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Furgo w nawiasie, w dniu dzisiejszym nie będzie formalnej zgody, więc nie możemy tego 
przegłosować. Uzupełnimy to, chyba że dojdzie za chwilę. 
W imieniu Klubu Parlamentarnego Kukiz’15?

Poseł Jerzy Kozłowski (Kukiz15):
Panie przewodniczący, w imieniu klubu Kukiz’15 zgłaszam pana posła Macieja Masłow-
skiego.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Masłowski. 
No i z Polskiego Stronnictwa Ludowego rozumiem, że bez zmian – pan poseł Baszko. 
Teraz zapytam, czytając listę od końca, czy pan poseł Baszko wyraża zgodę?

Poseł Mieczysław Kazimierz Baszko (PSL):
Tak.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękujemy, panie pośle. 
Czy pan poseł Masłowski wyraża zgodę?

Poseł Maciej Masłowski (Kukiz15):
Wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Furgo jest w nawiasie. 
Czy pani poseł Niemczyk wyraża zgodę?
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Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
Wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Korol?

Poseł Adam Korol (PO):
Wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Moskal?

Poseł Kazimierz Moskal (PiS):
Wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Czy zgodę wyraża pan poseł Kossakowski?

Poseł Wojciech Kossakowski (PiS):
Tak, wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pani poseł Duda?

Poseł Elżbieta Duda (PiS):
Wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Matusiak?

Poseł Grzegorz Matusiak (PiS):
Tak, wyrażam.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Latos?

Poseł Tomasz Latos (PiS):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Pan poseł Osuch?

Poseł Jacek Osuch (PiS):
Wyrażam zgodę.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dziękuję. 
Na razie mamy dziesięć zgłoszeń, z jednym wakatem, ale wiadomo dla kogo. 
Poddaję pod głosowanie – kto jest za przyjęciem składu osobowego podkomisji stałej? (26) 
Kto jest przeciw? (0) 
Kto się wstrzymał od głosu? (0)
Stwierdzam, że skład Komisji został przyjęty.
Na zakończenie, chcę poinformować, że ta druga podkomisja spotka się przy stole 

prezydialnym (będziemy pracowali równolegle) – najpierw turystyczna tam a później 
Krzysztof przyjdzie tu, aby dopełnić formalności. Zgromadźmy się więc w dwóch miej-
scach i szybko przeprowadźmy ukonstytuowanie się stałych podkomisji.
Ze względu na prace nad budżetem, po opinii Prezydium Sejmu, które zaleciło, aby 

w przyszłym tygodniu odbyć posiedzenie Komisji w zakresie budżetu (choć, najprawdo-
podobniej, nie będzie plenarnych prac Sejmu) proponuję, abyśmy spotkali się w dniu 5 
stycznia o godzinie 12.00.

Poseł Jacek Falfus (PiS):
5 stycznia jest we wtorek?
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Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Do wyboru jest albo 4 stycznia albo 5 stycznia, aby popracować nad budżetem.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Popieramy 5 stycznia, poniedziałek zawsze jest…

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Takie  było  zalecenie,  aby  posiedzenia Komisji  odbywały  się w przyszłym  tygodniu, 
pomimo że nie ma…

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
W poniedziałek są dyżury poselskie, panie przewodniczący.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Dlatego chciałem 5 stycznia, o 12.00.

Poseł Tomasz Latos (PiS):
Zawsze może być jutro.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
5 stycznia we wtorek, o godzinie 12.00. 
Szanowni państwo, obiecuję że poprowadzę to tak, że posiedzenie zamknie się w cza-

sie 2,5 godziny.

Poseł Małgorzata Niemczyk (PO):
A nie może być 8 stycznia, bo mam zaplanowaną wizytę w szpitalu?

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Ale 8 stycznia to jest piątek a termin mamy do 7 stycznia.

Poseł Jacek Osuch (PiS):
To godzinę wcześniejszą, bo inaczej cały dzień mamy rozwalony.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
5 stycznia, wcześniej.

Poseł Jacek Osuch (PiS):
Albo 4 stycznia.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Nie.

Poseł Jacek Osuch (PiS):
Jak już musi być 5 stycznia to proszę o wcześniejszą godzinę.

Poseł Marek Matuszewski (PiS):
Panowie, 5 stycznia, bo mamy dyżury poselskie w poniedziałki.

Poseł Jakub Rutnicki (PO):
Może 10.00, 11.00?

Poseł Jacek Osuch (PiS):
Jedna godzina nie ma znaczenia, niech będzie 10.00.

Poseł Grzegorz Janik (PiS):
Nie mogę być na 10.00.

Przewodniczący poseł Ireneusz Raś (PO):
Decyzja jest taka – o 11.00 we wtorek będzie posiedzenie Komisji. 
Myślę, że zamkniemy je w czasie 2,5 godziny. Koreferenci są wyznaczeni. 
Bardzo proszę sekretariat, aby udostępnić wszystkie materiały i sprawnie przepro-

wadzimy tę debatę w naszych częściach. O godzinie 13.30 planuję finał i proszę tak sobie 
zaplanować dzień, aby po tym wrócić do swoich zajęć.
To wszystko, zamykam posiedzenie Komisji. 
Zapraszam podkomisje do zebrania się, celem ukonstytuowania.


